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I. Inleidende uiteenzetting van  

minister Bernard Clerfayt 

 
  

I. Exposé introductif du  

ministre Bernard Clerfayt 

Minister Bernard Clerfayt hield voor de commissieleden 

de volgende uiteenzetting: 

 

“Als instelling van openbaar nut is het Brussels 

Gewestelijk Herfinancieringsfonds van de Gemeentelijke 

Thesaurieën (BGHGT) onderworpen aan de organieke 

ordonnantie van 23 februari 2006 houdende de bepalingen die 

van toepassing zijn op de begroting, de boekhouding en de 

controle (OOBCC).  

 

Overeenkomstig artikel 11 van voornoemde ordonnantie 

heeft dit ontwerp van ordonnantie tot doel de algemene 

rekening en de eindregeling van de begroting van het BGHGT 

voor 2022 goed te keuren.  

 

De certificering zonder voorbehoud van de rekeningen 

van het BGHGT voor 2022 door het Rekenhof werd 

meegedeeld in een verslag van 29 september 2023. 

 

In 2022 heeft het Fonds één enkele thesaurielening 

toegekend in het kader van zijn opdracht om de gemeenten bij 

te staan. Het betreft een lening van 5.590.000 euro aan de 

gemeente Evere. 

 

Er werden eveneens investeringsleningen toegekend aan 

de gemeenten voor een totaalbedrag van 44.850.923 euro 

waaronder 39 miljoen euro voor de financiering van 

investeringen in verband met de demografische boom (de 

projectoproep werd afgesloten in 2022) en 5,8 miljoen euro 

voor sportinfrastructuur (de projectoproep loopt nog en dekt 

de periode 2022-2025). 

 

Om zijn opdrachten te kunnen uitvoeren, beschikt het 

BGHGT over een gewestelijke dotatie. Zij wordt gebruikt om 

de kosten te dekken van de oninvorderbaarheidsstelling van 

de leningen die worden toegekend in het kader van zijn 

opdracht om gemeenten in moeilijkheden te helpen, alsook 

van de investeringsleningen. 

 

De gewestelijke dotatie die in 2022 werd toegekend aan 

het Fonds voor de financiering van zijn opdrachten bedroeg 

28.350.000 euro. 

 

En als financieel coördinatiecentrum heeft het Fonds in 

2022 in totaal voor 383 miljoen euro aan leningen verstrekt. 

De leningen die in dit kader door het Fonds worden verstrekt, 

zijn volledig ten laste van de plaatselijke besturen.”. 

 

 

Le ministre Bernard Clerfayt a tenu devant les 

commissaires l’exposé suivant : 

 

« En tant qu’organisme d’intérêt public, le Fonds régional 

bruxellois de refinancement des trésoreries communales est 

soumis à l’ordonnance organique du 23 février 2006 portant 

les dispositions applicables au budget, à la comptabilité et au 

contrôle (OOBCC).  

 

 

Conformément à l’article 11 de l’ordonnance susvisée, le 

présent projet d’ordonnance vise à porter approbation du 

compte général et règlement définitif du budget du FRBRTC 

pour l’année 2022.  

 

La certification sans réserve des comptes 2022 du 

FRBRTC par la Cour des comptes a été notifiée par un rapport 

daté du 29 septembre 2023.  

 

Durant l’année 2022, le Fonds a octroyé un seul prêt de 

trésorerie dans le cadre de sa mission d’aide aux communes 

d’un montant de 5.590.000 d’euros en faveur de la commune 

d’Evere.  

 

Des prêts d’investissement ont également été accordés aux 

communes pour un montant total de 44.850.923 euros dont 39 

millions d’euros pour le financement d’investissements en 

lien avec l’essor démographique (l’appel à projets se clôturait 

en 2022) et 5,8 millions d’euros pour des infrastructures 

sportives (l’appel à projets est toujours en cours et couvre la 

période 2022-25).  

 

Afin d’assurer ses missions, le FRBRTC dispose d’une 

dotation régionale. Celle-ci sert à couvrir le coût de la mise 

en irrécouvrable des prêts octroyés dans le cadre de sa mission 

d’aide aux communes en difficulté ainsi que des prêts 

d’investissement.  

 

 

La dotation régionale accordée au Fonds en 2022 pour le 

financement de ses missions était de 28.350.000 EUR. 

 

 

Enfin, en tant que centre de coordination financière, le 

montant total des prêts octroyés par le Fonds en 2022 s’élève 

à 383 millions d’euros. Rappelons que les prêts accordés par 

le Fonds dans ce cadre sont totalement à charge des pouvoirs 

locaux. ». 
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II. Algemene bespreking 
 

Mevrouw Aurélie Czekalski merkt op dat, hoewel het 

Rekenhof een oordeel zonder voorbehoud heeft gegeven over 

de rekening van het BGHGT, het niettemin van mening was 

dat een bedrag van 35 miljoen euro van de GOB ten onrechte 

was geboekt als overdracht van inkomsten in plaats van als 

kapitaaloverdracht en dat de begrotingsboekhouding niet 

geïntegreerd en simultaan met de algemene boekhouding 

wordt gevoerd. Zij vraagt of de minister gevolg heeft gegeven 

aan die opmerkingen. 

 

Wat de financiële en budgettaire situatie betreft, was 2022 

een bijzonder jaar voor de gemeenten, aangezien zij een 

aaneenschakeling van crises hebben doorgemaakt. Er was het 

einde van de coronacrisis en het begin van de energiecrisis. 

Zij vraagt de minister om een stand van zaken op te maken 

van de financiële situatie van de Brusselse gemeenten. 

 

Zij vraagt wanneer en onder welke voorwaarden de 

politiezones toegang zullen krijgen tot het BGHGT. 

 

De heer Mathias Vanden Borre merkt op dat volgend 

jaar rechtstreeks voor een bedrag van 900 miljoen euro hulp 

zal worden geboden vanuit het gewest aan de gemeenten om 

hen toe te laten beleid te voeren. Deze middelen worden, de 

facto, bijna altijd onder de vorm van een blanco cheque 

gegeven, zonder enige beleidsmatige controle. Nochtans 

kunnen vele gemeenten de situatie bestuurlijk niet aan. Hij 

merkt nog op dat liefst 13 van de 19 gemeenten hun begroting 

voor het jaar 2024 niet op tijd hebben aangenomen. Dit 

bewijst dat de situatie er niet op verbetert. Nochtans is de 

covidcrisis al even achter de rug en is er geen sprake meer van 

een energiecrisis. Er is volgens hem dan ook gewoon sprake 

van een gemeentelijke crisis. 

 

De spreker merkt op dat hoewel hervormingen 

broodnodig zijn, de minister geen enkele fundamentele 

hervorming heeft voorgesteld. De minimale afspraken uit het 

regeerakkoord zijn, wat de G+19 betreft, niet uitgevoerd of, 

wat de Staten-Generaal betreft, op een dergelijke manier dat 

het resultaat totaal onwerkbaar is. 

 

Wat het BGHGT betreft, merkt hij, net als het Rekenhof, 

op dat vele gemeenten die hun herstelplannen niet correct 

naleven zoals Sint-Agatha-Berchem, Schaarbeek of Jette, 

ondanks alles hulp blijven ontvangen zonder enige controle 

van het gewest op die gemeenten. Liefst 11 gemeenten hebben 

een financieel herstelplan. In 2021 is er, bijvoorbeeld, een 

thesaurielening toegekend aan Sint-Agatha-Berchem en in 

2022 aan Evere. Recent heeft het gewest ook besloten 10 

miljoen euro hulp aan de gemeente Anderlecht toe te kennen. 

Waarom gebeurde dit niet via het BGHGT? Welke 

voorwaarden werden aan die hulp gekoppeld? 

 

 

 

Tot slot, gelet op het feit dat het de bedoeling van de 

regering is om het BGHGT een rol te laten vervullen als 

financiële bemiddelingsinstantie voor de politiezones, vraagt 

hij of het fonds extra opdrachten kreeg, hoewel er geen 

aanpassingen aan de ordonnantie werden voorgelegd aan het 

parlement. 

II.  Discussion générale 
 

Mme Aurélie Czekalski remarque que bien que la Cour 

des comptes ait formulé une opinion sans réserve sur le 

compte du FRBRTC, elle a néanmoins estimé qu’un montant 

de 35 millions d’euros provenant du SPRB a été comptabilisé 

à tort comme transfert de revenus au lieu de transfert en 

capital et que la comptabilité budgétaire n’est pas tenue de 

manière intégrée et simultanée avec la comptabilité générale. 

Elle demande si le ministre a donné suite à ces remarques. 

 

 

En ce qui concerne la situation financière et budgétaire, 

l’année 2022 a été particulière pour les communes 

puisqu’elles ont connu un enchaînement de crises. Il y a eu la 

sortie de la crise du Covid-19 et le début de la crise 

énergétique. Elle demande que le ministre dresse un état des 

lieux de la situation financière des communes bruxelloises. 

 

Elle demande dans quel délai et sous quelles conditions 

les zones de police auront accès au FRBRTC. 

 

M. Mathias Vanden Borre note que, l'année prochaine, 

la Région versera directement aux communes une aide 

équivalant à 900 millions d'euros afin de leur permettre de 

mener leur politique. Ces moyens sont, de facto, presque 

toujours accordés sous la forme d'un chèque en blanc, sans 

aucun contrôle d’ordre politique. Pourtant, de nombreuses 

communes n’assurent pas une bonne gestion. L’orateur fait 

ensuite remarquer que pas moins de 13 communes sur 19 

n'ont pas adopté à temps leur budget pour l'exercice 2024. 

Cela montre que la situation ne s'améliore pas. Pourtant, la 

crise du Covid-19 est terminée depuis un certain temps déjà, 

et la crise énergétique n’est plus d’actualité. Il s'agit donc 

selon lui plutôt d'une crise au niveau communal. 

 

L'orateur note que le ministre n'a proposé aucune réforme 

fondamentale, bien que des réformes soient indispensables. 

Les accords minimaux qui figurent dans l'accord de 

gouvernement n'ont pas été mis en œuvre, en ce qui concerne 

le G+19. Quant aux états généraux, leur exécution s’est faite 

de telle manière que le résultat est tout à fait inexploitable. 

 

Concernant le FRBRTC, l’orateur constate, à l’instar de la 

Cour des comptes, que de nombreuses communes qui ne 

suivent pas correctement leur plan de redressement, comme 

Berchem-Sainte-Agathe, Schaerbeek ou Jette, continuent 

malgré tout à bénéficier des aides, sans que la Région 

n’effectue aucun contrôle à leur égard. Pas moins de 11 

communes sont sous plan de redressement financier. Un prêt 

de trésorerie a par exemple été consenti en 2021 à Berchem-

Sainte-Agathe et en 2022 à Evere. Récemment, la Région a 

également décidé d'accorder une aide de 10 millions d'euros 

à la commune d'Anderlecht. Pourquoi cela n’a-t-il pas été 

organisé via le FRBRTC ? Quelles étaient les conditions liées 

à cette aide ? 

 

Pour conclure, étant donné que l'intention du 

gouvernement est de confier au FRBRTC un rôle d'instance 

financière intermédiaire pour les zones de police, l’orateur 

demande si le fonds s'est vu confier des missions 

supplémentaires, bien qu'aucune modification de 

l'ordonnance n'ait été soumise au Parlement. 
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De heer Marc-Jean Ghyssels merkt op dat in het geval 

van tussenkomst van het BGHGT, de betrokken gemeenten 

maatregelen moeten nemen om binnen de drie jaar opnieuw 

een evenwicht te bereiken. 

 

Het Rekenhof heeft opgemerkt dat sinds de oprichting van 

het fonds de ontvangsten ervan worden samengevoegd, 

zonder dat dit gevolgen heeft voor de begroting, aangezien het 

specialiteitsbeginsel goed wordt nageleefd voor de uitgaven. 

Hij vraagt wat de mening van de minister is over die 

opmerking. 

 

In de begroting is 10 miljoen euro extra opgenomen voor 

leningen aan gemeenten in het kader van de opdracht voor 

hulp aan gemeenten in moeilijkheden, terwijl de middelen 

voor de opdracht van steun aan gemeenten voor investeringen 

met 10 miljoen euro zijn gedaald. Die verschuiving zou het 

gevolg zijn van het feit dat een gemeente bijzondere 

moeilijkheden heeft ondervonden. Hij vraagt om een tabel 

met de steun die het BGHGT aan de verschillende gemeenten 

heeft toegekend. 

 

Het BGHGT is een onmisbaar instrument voor de lokale 

besturen en het zal zijn actie van hulp, advies en begeleiding 

aan de gemeenten in financiële moeilijkheden opvoeren, 

evenals voor eventuele ziekenhuisherstructureringen. 

 

Hij herinnert eraan dat hij al herhaaldelijk gewezen heeft 

op de toestand van de gemeentefinanciën, met name na de 

verschillende crisissen van de afgelopen jaren, waarin de 

gemeenten bijzonder actief zijn geweest om hun burgers te 

ondersteunen en, soms, de afwezigheid van andere 

machtsniveaus te compenseren. 

 

In de beleidsnota van de minister staat dat de rol van het 

fonds als financiële tussenpersoon zal worden uitgebreid tot 

de politiezones. Hij vraagt welk bedrag hiervoor in de 

begroting is opgenomen. Verder is het de bedoeling dat de 

investeringsleningen prioritair worden voorbehouden voor 

projecten die bijdragen tot de demografische groei, milieu-

investeringen en de digitalisering van lokale besturen, waarbij 

de looptijd van de leningen wordt aangepast aan de aard van 

de prioritaire investeringen. Hij vraagt waarom voor die drie 

prioriteiten werd gekozen. 

 

De heer Emmanuel de Bock merkt op dat er weliswaar 

sprake is van leningen aan gemeenten, maar dat er nooit iets 

wordt gezegd over de terugbetaling ervan. Hij vraagt de 

minister om de filosofie achter de werking van het BGHGT 

in herinnering te brengen. 

 

M. Marc-Jean Ghyssels constate qu’en cas 

d’intervention du FRBRTC, les communes concernées 

doivent prendre des mesures pour revenir à l’équilibre dans 

un délai de trois ans. 

 

La Cour des comptes a remarqué que, depuis la création 

du fonds, les recettes de celui-ci sont globalisées, sans que 

cela ait des conséquences sur le budget, puisque le principe 

de spécialité est bien respecté pour les dépenses. Il demande 

quel est l’avis du ministre sur cette remarque. 

 

 

Un montant de 10 millions d’euros supplémentaires est 

budgétisé pour des prêts aux communes dans le cadre de la 

mission d’aide aux communes en difficulté, alors que les 

moyens pour la mission d’aide aux communes pour des 

investissements diminuent de 10 millions d’euros. Ce 

glissement ferait suite au fait qu’une commune aurait 

rencontré des difficultés particulières. Il demande de pouvoir 

disposer d’un tableau reprenant les aides accordées par le 

FRBRTC aux différentes communes. 

 

Le FRBRTC est un outil indispensable aux pouvoirs 

locaux et il renforcera son action d’aide, de conseil et 

d’accompagnement des communes en difficulté financière, 

ainsi que pour d’éventuelles restructurations hospitalières. 

 

Il rappelle avoir déjà à plusieurs reprises alerté sur l’état 

des finances communales, notamment à la suite des 

différentes crises qui sont survenues ces dernières années et 

durant lesquelles les communes ont été particulièrement 

actives pour soutenir leurs citoyens et, quelquefois, pour 

pallier les absences d’autres niveaux de pouvoir. 

 

La note d’orientation du ministre précisait que la mission 

d’intermédiaire financier du fonds serait élargie aux zones de 

police. Il demande quel est le montant qui est prévu au budget 

dans ce cadre. Il est également prévu que les prêts en 

investissement soient prioritairement réservés aux projets 

contribuant à l’essor démographique, aux investissements 

environnementaux et à la digitalisation de pouvoirs locaux, en 

ajustant la durée des prêts à la nature des investissements 

prioritaires. Il demande pourquoi ces trois priorités ont été 

choisies. 

 

M. Emmanuel de Bock constate que s’il est bien fait 

mention d’emprunts aux communes, il n’est jamais fait 

mention du remboursement de ceux-ci. Il demande que le 

ministre rappelle la philosophie du fonctionnement du 

FRBRTC. 

 

Minister Bernard Clerfayt antwoordt op de technische 

vraag van mevrouw Czekalski dat er rekening zal worden 

gehouden met de vraag van het Rekenhof om de inkomsten 

naar een andere begrotingslijn te verplaatsen. Hij merkt echter 

op dat dit niets verandert aan de totalen en dat het Rekenhof 

wel degelijk heeft bevestigd dat de boekhoudkundige situatie 

van het fonds correct is. 

 

Een opmerking die het Rekenhof elk jaar herhaalt, betreft 

het feit dat de begrotingsboekhouding van het BGHGT niet 

geïntegreerd en niet simultaan met de algemene boekhouding 

van het gewest wordt gehouden. Dat is het gevolg van keuzes 

Le ministre Bernard Clerfayt répond à la question 

technique de Mme Czekalski, qu’il sera tenu compte de la 

demande de la Cour des Comptes de déplacer dans le budget 

les recettes à une autre ligne. Il remarque toutefois que cela 

ne change rien aux totaux et la Cour a bel et bien confirmé 

que la situation comptable du fonds est correcte. 

 

 

Une remarque que la Cour répète chaque année concerne 

le fait que la comptabilité budgétaire du FRBRTC n’est pas 

intégrée et n’est pas simultanée avec la comptabilité générale 

de la Région. Cela résulte de choix de supports comptables 
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in verband met boekhoudkundige informatiedragers die in het 

verleden zijn gemaakt en die nu niet meer op elkaar kunnen 

worden afgestemd. Dit betekent dat de boekhouding van het 

BGHGT elke maand moet worden overgeschreven naar de 

boekhouding van het gewest. Die oplossing maakt het 

mogelijk erop toe te zien dat er geen afwijkingen zijn. 

 

De voornaamste en historische opdracht van het BGHGT 

is om gemeenten in moeilijkheden te helpen. De gemeenten 

zijn, in tegenstelling tot de andere entiteiten, verplicht om een 

rekening in evenwicht in te dienen. Het is dus de taak van de 

minister die toezicht houdt op de gemeenten om een begroting 

die niet in evenwicht is te schorsen of te vernietigen. De 

gevolgen van een dergelijke beslissing zouden ernstig zijn. 

Natuurlijk kan de toezichthouder in buitengewone 

omstandigheden een redelijk tekort toestaan, voor zover dit 

onder controle is. Dit was bijvoorbeeld het geval tijdens de 

coronacrisis en de energiecrisis. Soms verslechtert de situatie 

van een gemeente echter verder, bijvoorbeeld als gevolg van 

een crisis of door minder financiering voor verplichte taken 

enz. Als de gemeente in zo'n geval plotseling binnen een jaar 

weer een evenwicht zou moeten bereiken, zou ze gedwongen 

worden om maatregelen te nemen die voor haar burgers 

ondraaglijk zouden zijn. Daarom kan het BGHGT in bepaalde 

gevallen, wanneer de situatie van een gemeente verslechtert, 

hulp bieden. Die hulp is echter niet zonder voorwaarden. Zo 

moeten deze gemeenten bij het gewest een plan indienen om 

het evenwicht te herstellen. Aanvankelijk moesten ze het 

evenwicht op vijf jaar tijd herstellen, maar nu moeten ze dat 

op drie jaar tijd doen. Hierdoor worden de gemeenten soms 

gedwongen om strenge maatregelen te nemen om dit doel te 

bereiken. Wanneer een dergelijk plan om het evenwicht te 

herstellen naar behoren is opgesteld, kent het gewest een 

lening toe aan de gemeente om haar te helpen. In ruil voor die 

steun van het gewest moeten de strenge maatregelen waartoe 

de gemeente zich heeft verbonden, worden nageleefd. Het 

gewest stuurt dan een gewestelijke inspecteur ter plaatse om 

elke beslissing van het college te controleren en, in bepaalde 

gevallen, aan te geven welke beslissingen het niet mag nemen. 

Het gewest bemoeit zich echter nooit met de inhoud van de 

beslissingen van de gemeente om het evenwicht te herstellen. 

De gemeente is dus vrij om ofwel de belastingen te verhogen, 

ofwel de uitgaven te verminderen, ofwel een combinatie van 

beide toe te passen. In het kader van de steun van het gewest 

kunnen maatregelen worden genomen om te voorkomen dat 

de schuld van een gemeente, en dus de rentelasten, stijgen. Zo 

kan het gewest bijvoorbeeld de rente op de schuld op zich 

nemen of zelfs het hoofdbedrag van de toegekende lening 

oninvorderbaar verklaren. Over het algemeen houden de 

betrokken gemeenten zich aan de beperkende maatregelen en 

verbetert hun situatie. Dit betekent echter niet dat het altijd 

mogelijk is om na drie jaar weer een evenwicht te halen, ook 

al doen de gemeenten er alles aan om dat te bereiken. 

 

 

Een tweede opdracht van het BGHGT is om gemeenten te 

helpen bij het beheren van hun kasmiddelen. De ontvangsten 

en de uitgaven komen immers niet noodzakelijk op hetzelfde 

moment van het jaar. Het BGHGT, dat met de garantie van 

het gewest tegen betere voorwaarden kan lenen dan de 

gemeenten, kan hen dan helpen om deze thesaurieproblemen 

op te lossen. Het gewest kan dit als financieel 

coördinatiecentrum doen op korte termijn of op langere 

informatiques du passé, qui aujourd’hui ne sont pas 

réconciliables. Cela implique qu’il faut chaque mois 

transcrire la comptabilité du FRBRTC dans la comptabilité de 

la Région. Cette solution permet de veiller à ce qu’il n’y ait 

aucune dérive. 

 

 

Le FRBRTC a pour mission principale et historique de 

venir en aide aux communes en difficulté. Les communes ont, 

à la différence des autres entités, l’obligation de déposer un 

compte en équilibre. La tâche du ministre de tutelle des 

communes est donc de suspendre ou d’annuler un budget qui 

ne serait pas en équilibre. Les conséquences d’une telle 

décision seraient graves. Naturellement, il arrive à la tutelle, 

lorsque des circonstances extraordinaires se sont produites, 

d’autoriser un déficit raisonnable, pour autant qu’il soit sous 

contrôle. Cela a par exemple été le cas lors de la crise du 

Covid-19 et lors de la crise énergétique. Toutefois, il arrive 

que la situation d’une commune se dégrade plus 

profondément, par exemple en raison d’une crise ou en raison 

d’un financement moindre de missions obligatoires, etc. Si 

dans un tel cas il était imposé à la commune, brutalement, de 

revenir à l’équilibre dans l’année, elle serait obligée de 

prendre des mesures profondément insupportables pour les 

citoyens. C’est pourquoi, dans certains cas, quand la situation 

d’une commune s’aggrave, le FRBRTC peut lui fournir une 

aide. Toutefois, cette aide n’est pas sans contrainte. Ainsi, ces 

communes doivent déposer auprès de la Région un plan de 

retour à l’équilibre. Initialement ce retour à l’équilibre devait 

se faire en cinq ans. Aujourd’hui, il est demandé d’y parvenir 

en trois ans. Les communes sont alors parfois obligées de 

prendre des mesures sévères pour pouvoir atteindre cet 

objectif. Quand un tel plan de retour à l’équilibre est établi 

avec sérieux, la Région octroie un prêt à la commune en vue 

de l’aider. En échange de cette aide de la Région, les mesures 

sévères auxquelles la commune s’engage doivent être 

respectées. La Région délègue alors sur place un inspecteur 

régional qui vise chaque décision du collège et qui peut, dans 

certains cas, indiquer les décisions qu’il n’est pas autorisé à 

prendre. Toutefois, la Région ne se mêle jamais du contenu 

des décisions de la commune pour permettre un retour à 

l’équilibre. La commune est donc libre soit d’augmenter les 

impôts, soit de réduire ses dépenses, soit de recourir à une 

combinaison des deux. Dans le cadre de l’aide de la Région, 

des mesures peuvent être prises pour éviter que la dette d’une 

commune et donc les charges d’intérêts augmentent. Ainsi, la 

Région peut prendre à sa charge les intérêts de la dette, voire 

même décider de mettre en irrécouvrable le montant principal 

du prêt octroyé. Les communes concernées respectent 

généralement les mesures contraignantes et elles voient alors 

leur situation s’améliorer. Toutefois, cela ne veut pas dire 

qu’il est toujours possible d’atteindre l’équilibre après trois 

ans, même si les communes font tout ce qui est en leur pouvoir 

pour y arriver.  

 

Une deuxième mission du FRBRTC est d’aider les 

communes à gérer leur trésorerie. En effet, les recettes et les 

dépenses n’interviennent pas nécessairement au même 

moment de l’année. Le FRBRTC, qui peut emprunter avec la 

garantie de la Région à de meilleures conditions que les 

communes, peut alors les aider à résoudre ces problèmes de 

trésorerie. La Région, en tant que centre de coordination 

financière, peut le faire à court terme ou à plus long terme, 
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termijn, voor de gemeenten die investeren op meer dan 20 

jaar. Het gewest kan dan optreden als tussenpersoon tussen de 

gemeenten en de investeerders en met zijn garantie een betere 

rentevoet krijgen. Het is die opdracht die in de toekomst ook 

voor de politiezones zou moeten worden opengesteld. 

 

Tot slot heeft het BGHGT eveneens de opdracht om de 

gemeenten te helpen specifieke investeringen te doen, 

gestuurd door het gewest, bijvoorbeeld in het kader van de 

demografische groei of voor sportinfrastructuur. 

 

De minister geeft aan dat hij bij het verslag een tabel zal 

voegen met het totale bedrag van de leningen die tussen 1993 

en 2023 in het kader van opdracht 1 aan de gemeenten werden 

toegekend om gemeenten in moeilijkheden te helpen. In die 

periode werd in totaal voor 464 miljoen euro aan leningen 

toegekend. Het ging om thesaurieleningen, leningen om de 

overname van het fonds 208 te dekken, leningen om de 

consolidatie van de openbare ziekenhuizen te dekken, in 

1995, of nog voor een operatie met betrekking tot de 

ziekenhuizen, van 2002 tot 2008. (Bijlage) 

 

Dit jaar hebben twee gemeenten, Anderlecht en Vorst, een 

dossier ingediend bij het BGHGT. Het voorliggende 

document heeft echter betrekking op de rekening van het jaar 

2022 en bevat dus niet de steun aan die twee gemeenten. 

 

Wat de politiezones betreft, werd een verbintenis 

aangegaan om hen te laten bijstaan door het BGHGT. Er zal 

een tekst aan het parlement worden voorgelegd om de 

noodzakelijke rechtsgrondslag te wijzigen. De minister 

benadrukt echter dat de politiezones over het algemeen 

weinig tekorten hebben, weinig investeringen doen en over 

een zeer regelmatige kasstroom beschikken. Toch zou het 

mogelijk zijn om hen te helpen betere leningsvoorwaarden te 

krijgen op de markten dan de banken hen zouden kunnen 

geven. 

 

pour les communes qui investissent sur 20 ans. La Région 

peut alors être l’intermédiaire entre les communes et les 

investisseurs pour obtenir, avec sa garantie, un  meilleur taux 

d’intérêt. C’est cette mission là qui devrait, à l’avenir, 

également être ouverte aux zones de police. 

 

Enfin, le FRBRTC a également pour mission d’aider les 

communes à faire des investissements spécifiques, orientés 

par la Région, tels que dans le cadre de l’essor démographique 

ou pour des infrastructures sportives.  

 

Le ministre indique qu’il joindra au rapport un tableau 

reprenant le montant total des prêts d’aide aux communes en 

difficulté qui ont été accordés aux communes,  dans le cadre 

de la mission 1, entre 1993 et 2023. Sur cette période, un 

montant de 464 millions d’euros cumulé de prêts a été 

accordé. Ces prêts concernaient des prêts de trésorerie, des 

prêts destinés à couvrir la reprise du fonds 208, des prêts pour 

couvrir la consolidation des hôpitaux publics, en 1995, ou 

encore pour une opération qui concernait les hôpitaux, de 

2002 à 2008. (Annexe)  

 

Deux communes, à savoir Anderlecht et Forest, ont 

déposé cette année un dossier auprès du FRBRTC. Mais le 

document en discussion concerne le compte de l’année 2022, 

donc les aides à ces deux communes n’y figurent pas. 

 

Pour ce qui est des zones de police, l’engagement a été 

pris de leur permettre de se faire aider par le FRBRTC. Un 

texte sera présenté au Parlement pour procéder à la 

modification de la base légale nécessaire. Le ministre 

souligne toutefois que les zones de police sont généralement 

peu en déficit, font peu d’investissements et disposent d’une 

trésorerie fort régulière. Mais il serait néanmoins possible de 

les aider à obtenir de meilleures conditions d’emprunt sur les 

marchés que celles que les banques pourraient leur accorder 

 

III. Artikelsgewijze bespreking en 

stemmingen 

 

III. Discussion des articles et votes 

 

Artikelen 1 tot 10 
 
Deze artikelen lokken geen enkele commentaar uit. 

 
Stemmingen 

 
De artikelen 1 tot 10 worden aangenomen met 8 

stemmen, bij 6 onthoudingen. 

 

Articles 1er à 10  
 
Ces articles ne suscitent aucun commentaire . 

 
Votes 

 
Les articles 1er à 10 sont adoptés par 8 voix et 6 

abstentions.  

 

IV. Stemming over het geheel 

van het ontwerp van ordonnantie 

 

IV. Vote sur l’ensemble du projet 

d’ordonnance  

Het geheel van het ontwerp van ordonnantie wordt 

aangenomen met 8 stemmen, bij 6 onthoudingen. 

 

L’ensemble du projet d’ordonnance est adopté par 8 voix 

et 6 abstentions. 

 

− Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteur voor 

het opstellen van het verslag.  

− Confiance est faite au rapporteur pour la rédaction du 

rapport. 

 

De rapporteur De voorzitter  Le Rapporteur Le Président 

 

Emmanuel DE BOCK Guy VANHENGEL 

 

Emmanuel DE BOCK Guy VANHENGEL 
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Depuis sa création en 1993, le FRBRTC a octroyé pour 464,1 millions d’euros de prêts en Mission 1.  
Sinds de oprichting van het BGHGT in 1993 heeft het voor 464,1 miljoen euro leningen toegekend in Opdracht 1.   

      

1993-2023          
FRBRTC/BGHGT 
  

Trésorerie 
communale 

Reprise du 
fonds 208 

Consolidation 
Iris 1995 

Hôpitaux 
2002 à 2008 

TOTAL 
  

 

Gemeentelijke 
thesaurie 

Overname 
fonds 208 

Consolidatie 
Iris 1995 

Ziekenhuizen 
2002 tot 2008 

TOTAAL 
  

Anderlecht 39.382.844 - 3.966.296 12.234.655 55.583.795 

Berchem 5.770.000    5.770.000 

Bruxelles/Brussel  19.831.482 53.545.001 50.946.195 124.322.678 

Etterbeek 13.650.996 7.659.910 7.932.593 10.097.407 39.340.905 

Evere 12.090.000    12.090.000 

Forest/Vorst 21.195.209 4.486.873 -  25.682.082 

Ganshoren 5.500.000  -  5.500.000 

Ixelles/Elsene - - 11.898.889 13.397.716 25.296.605 

Jette 31.962.083 - -  31.962.083 

Molenbeek 27.100.000    27.100.000 

Saint-Gilles/Sint-Gillis 32.573.612 - 6.941.019 11.155.149 50.669.779 

Schaerbeek/Schaarbeek 32.382.687  14.873.611 12.516.617 59.772.915 

Watermael/Watermaal 1.000.000    1.000.000 

Total/Totaal 222.607.431 31.978.265 99.157.410 110.347.739 464.090.844 

 

V. Bijlage 
 

V. Annexe 


